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ELŐLAP 

 
Nógrád Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

5. számú 
JEGYZŐKÖNYVE 

 
Készült:  Nógrád Község Képviselő-testületének 2022. május 31-én, Nógrádon      
                         megtartott üléséről. 
 
Ülés helye:  Községháza Nógrád 
 
Jelen vannak:  Varga Richárd polgármester 
   Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester 
   4 fő képviselő:    Gere Zsolt, Karcag Sándorné, Kovács Ágnes, Piroska János, 
         
                 

Árpásné Schlenk Judit jegyző 
Baloghné Budai Krisztina jegyzőkönyv-vezető 
 

Meghívott vendég:   Dr. Kovács István háziorvos 
   Kerekesné Holes Erika védőnő 
 
Érdeklődő:                Dávid Barbara 
   Czene Éva településtervező 
   Czene Andrea településtervező 
 
                                                                               
Napirend előtt: 
 

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

            Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Napirend: 
 

1. 2021. évi költségvetés módosításáról, 2021. évi költségvetés végrehajtásáról szóló rendelet 
megvitatása, elfogadása 
Előadó: Varga Richárd polgármester 
 

2. Térítési díjról szóló rendelet módosítása 
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 

 
3. Nógrád Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Katasztrófavédelmi 

Kirendeltség 2021. évi tevékenységéről szóló tájékoztatója 
            Előadó: Okolenszki Gábor tű. alezredes 

 
4. Nógrád Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Hivatásos 

Tűzoltóparancsnokság 2021. évi beszámoló jelentése 
 Előadó: Mohács Gábor tű. őrnagy 
 

5. Tájékoztatás a háziorvos, házi gyermekorvos és a védőnői szolgálat tevékenységéről 
Előadó: háziorvos, házi gyermekorvos, védőnő 
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6. Gyermekek helyzetéről beszámoló 

Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 
 

7. Tájékoztató az adóhatóság 2021. évi munkájáról 
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 

 
8. Pályázatokról beszámoló 

Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester 
 

9. Telkek visszavásárlása és értékesítése 
Előadó: Varga Richárd polgármester 
 

10. Várjátékok előkészítése, várjátékokon előállítandó étel és annak árának meghatározása 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
11. Egyebek 

- Veress László kérelme 
- HÉSZ módosításával kapcsolatban partnerségi egyeztetést lezáró határozat 
- Nógrád Község Hagyományőrző Klub Egyesület kérelme 
- Nógrád Sportegyesület kérelme 
- Újhelyi Balázs kérelme 

 
 
Hozott határozat: 48/2022.(V.31.) – 67/2022.(V.31.) képviselő-testületi határozat 
 
Hozott rendelet volt:  

- 2/2022.(V.31.) önkormányzati rendelet a 2021. évi költségvetésről szóló  
                                   2/2021.(II.19. ) rendelet módosításáról 

- 3/2022.(V.31.) önkormányzati rendelet a 2021. évi költségvetés  
                                   végrehajtásáról 

- 4/2022. (VI.1) önkormányzati rendelet az étkeztetésekért fizetendő térítés díjak 
megállapításáról szóló 4/2021. (III. 25.) rendelet módosításáról 

 
Zárt ülés nem volt.  
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Nógrád Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
5. számú 

JEGYZŐKÖNYVE 
 
 

Készült:  Nógrád Község Képviselő-testületének 2022. május 31-én, Nógrádon      
                         megtartott üléséről. 
 
Ülés helye:  Községháza Nógrád 
 
Jelen vannak:  Varga Richárd polgármester 
   Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester 
   4 fő képviselő:    Gere Zsolt, Karcag Sándorné, Kovács Ágnes, Piroska János, 
         
                 

Árpásné Schlenk Judit jegyző 
Baloghné Budai Krisztina jegyzőkönyv-vezető 
 

Meghívott vendég:   Dr. Kovács István háziorvos 
   Kerekesné Holes Erika védőnő 
 
Érdeklődő:                Dávid Barbara 
   Czene Éva településtervező 
   Czene Andrea településtervező 
 
              
Varga Richárd polgármester üdvözölte az alpolgármestert, a megjelent képviselőket, a meghívott 
vendégeket, a jegyzőt és az érdeklődő állampolgárokat. A jelenléti ív alapján megállapította, hogy az 
ülés határozatképes, így azt 17 óra 16 perckor megnyitotta.  
Ezt követően a polgármester javaslatot tett két jegyzőkönyv hitelesítőre Kovács Ágnes és Piroska János 
képviselők személyében. A javasolt személyeket kérdésre a testület egyhangúlag elfogadta.  
Elmondta, hogy Szórágy Gyuláné képviselő nincs jelen az ülésen, nem jelezte távolmaradását. 
A polgármester elmondta a jelenlévőknek, hogy az Egyebek napirendi pont keretében milyen alpontokat 
javasol megtárgyalni.  
Ezután ismertette a meghívóban szereplő napirendi pontok megtárgyalását.  A javasolt napirendek 
megtárgyalásával a testület egyhangúlag egyetértett. 
 
Piroska János képviselő javaslatot tett a napirendi pontok felcserélésére. Kérte, hogy az 5. napirendi 
pontot tárgyalja elsőként a testület tekintettel a meghívott vendégekre a háziorvosra és a védőnőre. 
A javaslatot a testület egyhangúlag elfogadta. 
 

Napirend: 

5. Tájékoztatás a háziorvos, házi gyermekorvos és a védőnői szolgálat tevékenységéről 
Előadó: háziorvos, házi gyermekorvos, védőnő 
 

Írásbeli előterjesztés csatolva. 

Varga Richárd polgármester kérésére Kerekesné Holes Erika védőnő elmondta, hogy nem kívánja 
kiegészíteni beszámolóját, kéri annak elfogadását. 
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Piroska János képviselő: 
Nagyon korrektnek tartom a beszámolót, átfogó képet kaptunk a védőnői tevékenységről.  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
A beszámolóban említi a védőnő, hogy szüksége lenne arra, hogy a váróterem egyik ablakára 
szúnyogháló kerülhessen. Én ezt maximálisan támogatom.  
 

Varga Richárd polgármester: 
Be fogunk kérni erre vonatkozón árajánlatokat és megoldjuk ezt a problémát. 
 
Kerekesné Holes Erika védőnő: 
A beszámolóban kértem, hogy automata vérnyomásmérőre is szükség lenne, melyet gyermekeknél is 
lehet használni. Amit jelenleg használok, az már nagyon régi. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Rendben, igyekszünk segíteni ennek megoldásában. 
 
Ezután dr. Kovács István háziorvos elmondta, hogy beszámolóját nem kívánja kiegészíteni, de a 
képviselők kérdéseire szívesen válaszol. 
 
Piroska János képviselő: 
A Dokor Úr is nagyon korrektül megfogalmazta, hogy hogyan történik a háziorvosi ellátás. Én ezt jónak 
ítélem meg, maximálisan egyetértek a leírtakkal. Úgy látom, hogy gördülékenyen folyik a háziorvosi 
ellátás. 
 
A háziorvos megköszönte a testületnek, hogy támogatták a rendelőben folyó felújítási munkálatokat.  
  
Varga Richárd polgármester: 
Dr. Rados György gyermekorvos nem tudott részt venni az ülésen, de tájékoztatójában leírta a 
gyermekorvosi ellátás tevékenységét. Kéri a testülettől beszámolója elfogadását. 
 
Piroska János képviselő: 
Mindhárom terület tevékenységére vonatkozóan tökéletes tájékoztatást kaptunk. Köszönjük! 
 
A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a beszámolókat és az 
alábbi határozat született: 
 
 

48/2022.(V.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a háziorvosi, házi 
gyermekorvosi és védőnői tevékenységről szóló tájékoztatókat elfogadja.  
Felkéri a háziorvosokat és védőnőt, hogy továbbra is jó színvonalon biztosítsák a 
település egészségügyi ellátását.  

 
Határidő: folyamatos 
Felelős: háziorvosok, védőnő  
 

A polgármester megköszönte a háziorvosnak, a védőnőnek és a gyermekorvosnak az eddig végzett 
munkáját, ezután dr. Kovács István és Kerekesné Holes Erika 17 óra 25 perckor távozott az ülésről. 
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Napirend előtt: 
 

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
            Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Nagyon örülök, hogy sikerült megvásárolni azt a két telket az iskolával szemben, amit már régóta 
szerettünk volna.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Igen, a szerződés megköttetett. A feleknek van egymás felé kötelezettségük, ami teljesítésre fog kerülni. 
Letéti számlára került a vételár. Az ügyvéd a gyámhatósági engedély után elkezdi a tartozások 
törlesztését. Miután ez megtörtént, akkor leszünk tulajdonosai a két teleknek. 
Amennyiben nincs több kérdés, észrevétel a lejárt határidejű határozatokkal kapcsolatban, szavazásra 
teszem: aki elfogadja a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló tájékoztató jelentést, kérem, 
hogy kézfelemeléssel jelezze. 
 
A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a lejárt határidejű 
határozatokról szóló beszámolót, és a következő határozat született: 
 

49/2022.(V.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzata az alábbi határozatokra a beszámolási 
kötelezettséget megszünteti: 
34/2022.(IV.26.); 35/2022.(IV.26.); 36/2022.(IV.26.); 37/2022.(IV.26.); 
38/2022.(IV.26.); 39/2022.(IV.26.); 40/2022.(IV.26.); 41/2022.(IV.26.); 
42/2022.(IV.26.); 43/2022.(IV.26.); 44/2022.(IV.26.); 45/2022.(IV.26.); 
46/2022.(IV.26.);  47/2022.(IV.26.); 
A testület felkéri a jegyzőt, hogy a beszámolási kötelezettség megszüntetését a 
nyilvántartáson vezesse át. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: jegyző 

 
Napirend: 
 

1. 2021. évi költségvetés módosításáról, 2021. évi költségvetés végrehajtásáról szóló rendelet 
megvitatása, elfogadása 
Előadó: Varga Richárd polgármester 
 

Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Miután kérdés, észrevétel nem volt a napirenddel kapcsolatban, a rendelet-tervezeteket a testület 6 
igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta és ezzel megalkotta a 2/2022.(V.31.) 
önkormányzati rendeletét a 2021. évi költségvetésről szóló 2/2021.(II.19.) rendelet módosításáról 
és a 3/2022.(V.31.) önkormányzati rendeletét a 2021. évi költségvetés végrehajtásáról. 
 
A polgármester az elfogadott rendeleteket aláírás után, azoknak hirdetőtáblán történő kifüggesztésének 
idejére rövid szünetet rendelt el.  
 



 6
A rendeletek 17 óra 45 perckor kihirdetésre kerültek. 
 
17 óra 50 perckor az ülés folytatódik. 
 
Rendeletek és tervezetek szó szerint megegyeznek. 
 
Rendeletek 1 példánya jegyzőkönyvhöz csatolva.  

 
2. Térítési díjról szóló rendelet módosítása 

Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
A veszélyhelyzet ideje alatt született olyan rendelkezés, - ami jelenleg is érvényben van – hogy 
semmiféle olyan díjat nem lehet emelni, ami a lakosságra nézve emelést, hátrányt jelent.  Ezért csak a 
következő ülésen tudunk a térítési díjak emeléséről beszélni, mert még érvényben van a moratórium.  
A 4/2021.(III.25.)  rendeletben szabályozva lett az is, hogy ha az önkormányzat rendezvényeken 
étkezést biztosít, annak mennyi az ára. A 9.§. kimondja, hogy az önkormányzat által szervezett 
rendezvényen biztosított étkezés térítési díja bruttó 1000 Ft/adag. Ennyiért sajnos már nem tudunk 
ebédet biztosítani, ezért javaslom ezt a paragrafust hatályon kívül helyezni. A 10. napirendi pontnál 
szabályoznánk, hogy az idei Várjátékokon mennyi lesz az ételek ára.  
 
Miután kérdés, észrevétel nem volt a napirenddel kapcsolatban, a rendelet-tervezeteket a testület 6 
igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta és ezzel megalkotta a 4/2022.(VI.1.) 
önkormányzati rendeletét az étkeztetésekért fizetendő térítés díjak megállapításáról szóló 4/2021. 
(III. 25.) rendelet módosításáról 
 
Rendelet és tervezet szó szerint megegyezik. 
 
Rendelet 1 példánya jegyzőkönyvhöz csatolva.  
 
 
3. Nógrád Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Katasztrófavédelmi 

Kirendeltség 2021. évi tevékenységéről szóló tájékoztatója 
       Előadó: Okolenszki Gábor tű. alezredes 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Azt gondolom, hogy egy tartalmilag összeszedett beszámolót kaptunk. Szakmaiságát nem kell és nem is 
tudjuk vitatni, javaslom elfogadásra. 
 
Piroska János képviselő: 
Az anyag tökéletesen taglalja a feladat ide vonatkozó részét. Én maximálisan egyetértek vele és 
köszönjük a munkájukba fektetett energiát.  
 
A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a beszámolót és az 
alábbi határozatot hozta: 
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50/2022.(V.31.) képviselő-testületi határozat 

 
Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Nógrád Megyei 
Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Katasztrófavédelmi Kirendeltség 
2021. évi tevékenységéről szóló tájékoztatóját az előterjesztés szerinti tartalommal 
elfogadja. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a döntésről az érintettet értesítse. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester  
 
 

4. Nógrád Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Hivatásos   
Tűzoltóparancsnokság 2021. évi beszámoló jelentése 

 Előadó: Mohács Gábor tű. őrnagy 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Ez a beszámoló is érthető, jól összeszedett, tartalmas, tehát javaslom, hogy fogadja el a képviselő 
testület. 
 
A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a beszámolót és az 
alábbi határozatot hozta: 

51/2022.(V.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Nógrád Megyei 
Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Hivatásos Tűzoltóság 2021. 
éves beszámoló jelentését az előterjesztés szerinti tartalommal elfogadja. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a döntésről az érintettet értesítse. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester  

 
 

6. Gyermekek helyzetéről beszámoló 
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Az elmúlt évben az önkormányzat a településen élő gyermekekre 4.229.000 Ft-ot fordított. A Család és 
gyermekvédelmi szolgálat leírta, hogy ők milyen tevékenységet folytattak a településen. Szerencsére 
nagyon ritkán fordul elő problémás eset.  
Én úgy gondolom, hogy az önkormányzat megfelelően foglalkozik a gyermekek helyzetével, minden 
téren, minden korosztályban. A gyermekjóléti szolgálat is körültekintően látja el a feladatát.  
 
Kovács Ágnes képviselő: 
Tényleg nagyon részletes beszámolókat kaptunk. A szociális bizottság is nagyon fontosnak tartja a 
gyermekes családok támogatását. Az iskola is sokszor bekapcsolódik ebbe, táborokat szervezünk. Jó a 
kapcsolatunk mind a gyermekorvossal, mind a védőnővel. 
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A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a beszámolót és az 
alábbi határozatot hozta: 

52/2022.(V.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a községben 2021. évben 
végzett gyermekvédelmi tevékenységről szóló beszámolót elfogadja. 
A testület felkéri a jegyzőt, hogy a beszámolókat a testületi határozat kivonatával 
együtt a Nógrád Megyei Kormányhivatal Szociális és Gyámügyi Osztályának 
küldje meg. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: jegyző 

 
7. Tájékoztató az adóhatóság 2021. évi munkájáról 

Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Az adózási feladatokat ellátó kolléganő tevékenysége eredményes, ez a beszámolóból kitűnik. Törekszik 
arra, hogy a kintlévőségeket csökkentse.  
2020-ban a végrehajtási cselekményeket a veszélyhelyzet miatt felfüggesztették, 2021-ben ilyen már 
nem volt.  
Az idegenforgalmi adónál volt olyan időszak, amikor azt nem kellett megfizetni.  
A gépjárműadó már elkerült tőlünk a NAV-hoz. A bevétel már nem minket illet. Van még hátrálék, azt 
próbáljuk behajtani. 
 A talajterhelési díjnál az adóalanyok száma csökkent. A bevétel viszont nőtt, mert több vizet 
fogyasztottak. A Petőfi telepen és az Almáskertben nem épült ki a csatornahálózat, így ott nincs 
lehetőség a rákötésre. Itt talajterhelési díjat sem lehet kivetni. Aki nem adja be bevallását, arra 
mulasztási bírság szabható ki, sajnos többször kellett élnünk ezzel a lehetőséggel is.  
Olyan módszerrel is éltünk, hogy volt olyan munkáltató, aki nem reagált a dolgozótól való munkabér 
letiltási felszólításunkra, ezért a munkáltatótól hajtottuk be a tartozást. A törvény erre lehetőséget ad. 
 
Piroska János képviselő: 
Mi jellemzi a fizetési morált? 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Egyértelműen javult. Következetesek vagyunk, mindent megteszünk annak érdekében, hogy mindenki 
eleget tegyen az adók befizetésének.  
 
A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a beszámolót és az 
alábbi határozatot hozta: 
 

53/2022.(V.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Tájékoztató az 
Adóhatóság 2021. évi munkájáról beszámolót elfogadja, azt jónak tartja. 
A testület felkéri a jegyzőt, hogy a hivatal továbbra is törekedjen az adózási 
feladatok megfelelő ellátására és továbbra is tegyen hathatós intézkedéseket a 
meglévő hátralékok behajtására. 

 
Határidő: folyamatos 
Felelős: jegyző 
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8. Pályázatokról beszámoló 
Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Az elmúlt időszakban három benyújtott pályázatunkkal kapcsolatban kaptunk jó híreket.  
A Teleki László program keretében meghirdetett Népi építészeti értékek megújulását támogató szakmai 
előkészítésre pályáztunk. Ennek keretében a tájház felújításához kapcsolódó szakmai tervdokumentáció, 
költségvetési kiírás elkészítésére adtuk be pályázatunkat. 797.560 Ft támogatást nyertünk, melyhez némi 
önerő is szükséges. 
Másik sikeres pályázatunk a hagyományőrző programok támogatása, mellyel a várjátékok rendezvény 
költségeit szeretnénk csökkenteni. 500.000 Ft támogatásban részesültünk. 
A Danubia Energiafejlesztő Kft-vel közösen nyújtottunk be pályázatot energiaközösség létrehozására. 
218.011.876 Ft pályázati támogatást kaptunk. Ebből egy mintaprogram valósulhat meg. 150 KW-os 
napelemes rendszer kerülhet kiépítésre az önkormányzat épületein, ingatlanjain. Külső akkumulátor 
töltők kerülnek kihelyezésre. Önerő nem szükséges hozzá. Elkészült a konzorciumi együttműködési 
megállapodás tervezete. 2024 végéig szól a projekt, ebben 4 mérföldkő szerepel. A végső cél az, hogy 
az önkormányzat ingatlanjai teljesen napelemes energiára épüljenek. 
 
Varga Richárd polgármester: 
A Danubia Energiafejlesztő Kft. képviselőivel a közelmúltban egy bejárás során megtekintettük az 
önkormányzat azon ingatlanjait, amelyek szóba jöhetnek a napelem rendszer kiépítésére vonatkozóan. 
Ők el fognak készíteni egy tanulmányt, amiben javaslatokat tesznek majd. Ezután tárgyalhatunk arról, 
hogy a lakosság érdekeit mely beruházások fogják majd szolgálni.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Ahhoz, hogy tovább tudjunk lépni, a testületnek el kell fogadni ezt a szerződéstervezetet, majd 
elindulhat az első mérföldkő.  
 
Piroska János képviselő: 
A lakosság is bevonható a projektbe? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Ezt majd a mérnökök döntik el.  
 
Gere Zsolt képviselő: 
Az energiaközösség pontosan mit jelent? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Ebben benne van az önkormányzat, a Kft és a lakosság is belekerülhet. A Kft-n belül azok, akik a 
szakmai irányítást fogják végezni.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Helyi vállalkozások is bevonhatók, számos lehetőséget rejt magába a program. Még kevés működő 
példa van erre az országban, így ez majd később forrja ki magát.  
 
A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a javaslatot és az 
alábbi határozatot hozta: 
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54/2022.(V.31.) képviselő-testületi határozat 

 
Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete felhatalmazza a 
polgármestert, hogy az előterjesztésben foglalt konzorciumi együttműködési 
megállapodást a Danubia Energia ft-vel kösse meg. 
A projekt címe: Nógrád energiaközösség minta projekt. 
A testület felkéri továbbá az alpolgármestert, hogy a pályázattal kapcsolatosan 
folyamatosan adjon tájékoztatást. 

 
Határidő: azonnal és értelemszerű 
Felelős: alpolgármester 

 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
A TOP Plusz Energetikai pályázat keretében a hivatal épületének energetikai korszerűsítése valósulhat 
meg, ennek első lépcsőfoka, hogy a műszaki kiviteli terveket elkészíttessük. Három árajánlat be is 
érkezett erre. Az egyik 2.222.500 Ft-ról szól, a másik 1.223.499 Ft, és a harmadik 1.500.000 Ft-os 
ajánlatot foglal magába. Ezek tartalmazzák a statikai számítások elkészítését, rajzok és kiviteli tervek 
elkészítését. Ez a támogatás már folyósításra került. Javaslom a legkedvezőbb árajánlatot adó Varga 
János tervező ajánlatának elfogadását.  
 
A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a javaslatot és az 
alábbi határozatot hozta: 
 

55/2022.(V.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a „Nógrád 
Polgármesteri hivatal épületének energetikai korszerűsítése” elnevezésű 
projekt kapcsán a műszaki kiviteli tervek elkészítésével Varga János 2643 
Diósjenő, Ifjúság utca 1/B. szám alatti lakos tervezőt bízza meg.  
Az elfogadott árajánlat szerint az elvégzett munka ellenértéke bruttó 
1.223.499 Ft.  
A kiadást ingatlaneladási többletbevételből kell fedezni.  
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról 
gondoskodjon. 

 
Határidő: értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
A Magyar Falu Program keretében a temetői járdák, utak építésére, felújítására nyertünk támogatást. Az 
árajánlatokat itt is bekértük. 6.817.658 Ft, 7.425.472 Ft. és 5.703.667 Ft összegű ajánlatokat kaptunk. 
Az ajánlatok azonos műszaki tartalommal rendelkeznek. Javaslom ebben az esetben is a legkedvezőbb 
ajánlat elfogadását, amit az OTYS Kft adott. 
 
A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a javaslatot és az 
alábbi határozatot hozta: 
 

56/2022.(V.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Magyar Falu 
Program keretében temetői járdák, utak építésére, felújítására elnyert 
pályázat ügyében a legkedvezőbb ajánlatot adó OTYS Úttechnika Kft. 
ajánlatát fogadja el 5.703.667 Ft összegben.  
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A testület felhatalmazza a polgármestert, hogy az ajánlattevővel a szerződést 
megkösse és a projekt lebonyolítását felügyelje. 

 
Határidő: azonnal és értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Nyertes pályázat még a karbantartói eszközbeszerzés. Az árajánlatok bekérése folyamatban van, 
remélhetőleg a következő ülésen ezt is tárgyalhatjuk.  
 
Piroska János képviselő: 
A szolgálati lakás kialakítási projekt hol tart most? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
A kivitelezővel meg van kötve a szerződés, pár héten belül kezdődik az építkezés.  
 
Piroska János képviselő: 
A bölcsődei pályázatot mikor lehet újra benyújtani? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Már most is lehet. A tervezési szakasz elkezdődött, voltunk helyszíni bejáráson.  Szeretnénk minél előbb 
benyújtani a pályázatot. 
 
Egyéb kérdés, észrevétel nem volt a napirenddel kapcsolatban, a testület 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 
1 tartózkodással a pályázatokról szóló beszámolót elfogadta és az alábbi határozatot hozta: 
 

57/2022.(V.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete elfogadja az 
előterjesztés szerinti pályázati tájékoztatást. 
A testület felkéri az alpolgármestert, hogy a pályázati lehetőségekről és a 
pályázatok sorsáról a testületet folyamatosan tájékoztassa. 

 
Határidő: értelemszerű 
Felelős: alpolgármester 

 
 

9. Telkek visszavásárlása és értékesítése 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Vannak olyan építési telkek, amelyek visszavásárlásra kerülnek. A tulajdonosok a 
kötelezettségvállalásuknak nem tudnak, vagy nem akarnak megfelelni. Két ilyen esetünk van. 
Bemutatásra kerültek azok az iratok, amelyek igazolják, hogy mit fordítottak rá a tulajdonosok a 
telkekre.  
Az 1118 hrszú telek visszavásárlási ára 3.380.400 Ft lenne, az 1134 hrszú teleké pedig 3.587.546 Ft. 
Mindkét telek vonatkozásában elkészült a hirdetmény, amelyet ki fogunk függeszteni a lakosság részére. 
A hirdetmények a telkek megvásárlásának feltételeit, valamint a telkek tulajdonságait tartalmazzák. E 
szerint az 1118 építési telek induló eladási ára 8.433.000 Ft lenne, az 1134 hrszú ingatlant pedig 
6.749.000 Ft-ért értékesítenénk.  
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Varga Richárd polgármester: 
Javaslom, hogy magyar és uniós állampolgár is vásárolhasson építési telket. A visszavásárlási árnál 
figyelembe vettük, hogy mi az, ami továbbértékesíthető, tehát a tervezéssel kapcsolatos tételeket nem 
fogadtuk el.  
Kérem a testületet, hogy határozzunk a telkek visszavásárlási – és eladási áráról is.  
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
A hirdetményeket a község honlapján és saját hirdetőfelületeinken 15 napra szeretnénk kifüggeszteni.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Szerintem kevés a 15 nap, lehetne több is, mondjuk 30 nap.  
 
A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással a napirend vonatkozásában az 
alábbi határozatok szerint döntött: 
 

58/2022.(V.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete vissza kívánja 
vásárolni Molnár Melinda és Mazza Michel 2642 Nógrád, Ady E. u. 35. 
szám alatti lakosoktól az 1118. hrszú építési telket.  
A visszavásárlási ár: 3.380.400 Ft., amelyet az önkormányzat átutalással az 
adásvételi szerződés aláírásakor fizet meg a megadott számlaszámra.  
A testület felhatalmazza a polgármestert a szerződés megkötésére és az 
összeg kifizetésére. A kifizetést a későbbiekben ismételten eladásra kerülő 
telek vételárárank terhére kell megelőlegezni.  

 
Határidő: 2022. június 30. és értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
 

59/2022.(V.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete vissza kívánja 
vásárolni Galanics Máté és Galanicsné Nagy Annamária 2642 Nógrád, 
Mikszáth utca 35. szám alatti lakosoktól az 1134. hrszú építési telket.  
A visszavásárlási ár: 3.587.546 Ft., amelyet az önkormányzat átutalással az 
adásvételi szerződés aláírásakor fizet meg a megadott számlaszámra.  
A testület felhatalmazza a polgármestert a szerződés megkötésére és az 
összeg kifizetésére. A kifizetést a későbbiekben ismételten eladásra kerülő 
telek vételárárank terhére kell megelőlegezni.  

 
Határidő: 2022. június 30. és értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
Az eladással kapcsolatban felmerült, hogy a hirdetmény 30 napig legyen kitéve a honlapra és ezt 
követően a polgármester kösse meg az adásvételi szerződést. 
 
A javaslatot a képviselők egyhangúlag támogatták és ennek figyelembevételével születtek meg 
egyhangúlag 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással az alábbi határozatok:  
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60/2022.(V.31.) képviselő-testületi határozat 

 
Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a csatolt 
hirdetményben foglaltak szerint 8.433.000 Ft összegért értékesíteni kívánja 
az 1118 hrszú ingatlant.  
A testület felkéri a polgármestert, hogy a hirdetményt 30 napra az 
önkormányzat honlapján tegye közzé. 
Amennyiben egy vevő jelentkezik és megfelel a feltételeknek, kösse meg 
vele a hirdetményben foglaltaknak megfelelő tartalmú adásvételi szerződést.  
Amennyiben több érvényes ajánlat érkezik, gondoskodjon a licit tárgyalás 
megtartásáról és annak nyertesével kösse meg a hirdetményben foglaltaknak 
megfelelő tartalmú adásvételi szerződést. 

 
Határidő: azonnal és értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
61/2022.(V.31.) képviselő-testületi határozat 

 
Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a csatolt 
hirdetményben foglaltak szerint 6.749.000 Ft összegért értékesíteni kívánja 
az 1134 hrszú ingatlant.  
A testület felkéri a polgármestert, hogy a hirdetményt 30 napra az 
önkormányzat honlapján tegye közzé. 
Amennyiben egy vevő jelentkezik és megfelel a feltételeknek, kösse meg 
vele a hirdetményben foglaltaknak megfelelő tartalmú adásvételi szerződést.  
Amennyiben több érvényes ajánlat érkezik, gondoskodjon a licit tárgyalás 
megtartásáról és annak nyertesével kösse meg a hirdetményben foglaltaknak 
megfelelő tartalmú adásvételi szerződést. 

 
Határidő: azonnal és értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
 
18 óra 38 perckor érkezik az ülésre Czene Éva és Czene Andrea településtervezők. 
 
Varga Richárd polgármester üdvözli őket, majd javaslatot tesz a 10. és a 11. napirendi pont 
felcserélésére, mellyel a testület egyhangúlag egyetértett. 
 

11. Egyebek 
 

- HÉSZ módosításával kapcsolatban partnerségi egyeztetést lezáró határozat 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Több ingatlan tekintetében magánszemélyek kezdeményeztek HÉSZ módosítást a tavalyi évben. Akkor 
a polgármester a veszélyhelyzetre tekintettel engedélyezte azt. Idén vált aktuálissá, amikor 
módosítások történtek, és elindult a folyamat.  
A kért helyrajzi számú területeket a testület kiemelt fejlesztési területté nyilvánította és döntött arról, 
hogy elfogadja azt a szerződéstervezetet, amely az érintettek között köttetett.  
A tervező asszony készített egy anyagot, amit 15 napra közzétettünk a honlapon partnerségi 
véleményezésre. Két vélemény érkezett, amelyek nem támogatják azokat a fejlesztéseket, amelyik a 
volt felső major részén kerülne megvalósításra.  



 14
Most arról kell határoznunk, hogy a partnerségi egyeztetés lezárult.  
Arról, hogy szükséges-e környezeti vizsgálat, bekértünk különféle hatóságoktól véleményt.  
Amikor magán – vagy jogi személyek kérnek HÉSZ módosítást, akkor az önkormányzat 
településrendezési szerződést köthet, amelyben leírják azt, hogy milyen változások történnek, mik a 
felek kötelezettségei.  
 
Czene Éva településtervező: 
A partnerségi egyeztetés megtörtént, jogszabályon alapuló észrevétel nem érkezett. A szomszédos 
területek tulajdonosától érkezett észrevételt Önöknek kell majd megbeszélni.  
Az egyeztetési eljárás azzal folytatódik, hogy a véleményező szervek ezek után fogják részleteiben 
látni a módosításokat. Az állami főépítész az összes véleményező szervet meghívja majd egyeztető 
tárgyalásra.  
Kettő területnél van szó arról, hogy új beépítésre szánt terület kijelölés történik. Eddig ezek beépítésre 
nem szánt területek voltak. Az egyik területre hűtőház építésével szeretnének beépítési százalékban 
meghaladni a most megengedettet. A másik területen egy nyertes pályázat kapcsán gabonatároló 
épülne, ami 16 tonna gabona befogadására lenne alkalmas. 
 
A kiosztott tervrajz alapján a településtervező röviden ismerteti a testülettel a gabonatároló 
megépítésének részleteit. 
 
Tervrajz a jegyzőkönyvhöz csatolva. 
 
Gere Zsolt képviselő: 
Hogyan történik a terület megközelítése, hol lesz az út? 
 
Czene Éva településtervező: 
Úgy gondolom, hogy felülről a gabonatároló felől, de ezt még a közlekedéstervezővel pontosítani 
szükséges.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Tehát ez már egy nyertes pályázat és ez hiányzik ahhoz, hogy megvalósulhasson? 
 
Czene Éva településtervező: 
Az építési engedély megadásához ez szükséges, igen. Több, mint 2000 m2 lenne a beépítés és ez jóval 
több, mint a jelenlegi beépíthetőség, tehát mindenképpen rendezési tervet kell módosítani. A 40%-os 
beépíthetőségből vissza tudunk venni 30%-ra, ha szükséges.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Olyan részletek ki vannak már dolgozva, hogy milyen útvonalon érkezik majd oda a gabona? 
Gondolom, hogy a falun keresztül történik majd a szállítás. Ez a lakosságot nézve fontos kérdés, hiszen 
rongálódhatnak az utak, a lakóházak.  
 
Czene Éva településtervező: 
Ez függ attól is, hogy milyen sűrűn szükséges a tároló feltöltése és az ürítése. Főleg aratáskor van nagy 
forgalom.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Arra is van esély, hogy valamilyen elkerülő úton kerüljön ide a gabona? 
 
Czene Éva településtervező: 
Erről nincsen információm, de ha ennek igénye felmerül a testület részéről, akkor az egy tárgyalási 
alap, azzal foglalkozni kell.  
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Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Munkahelyteremtés várható ott? 
 
Czene Éva településtervező: 
Igen, és az iparűzési adó bevétel sem elhanyagolható tényező. Miután az állami főépítész és a 
véleményező szervek tárgyalták az ügyet, az visszakerül a testület elé, és akkor válhat véglegessé, ha 
Önök akkor támogatni fogják.  
 
Piroska János képviselő: 
Tehát ez az ügy egy nyertes pályázatra épül. Az önkormányzatnak most egy olyan témában kellene 
döntést hoznia, aminek nem ismeri az irányát, nem ismeri a teljes koncepciót. Sok a nyitott kérdés.  
Számomra kevés az az információ, ami alapján és felelősségteljesen tudok dönteni. Szerintem nem illik 
a tájba a tervezett monstrum.  
 
Czene Andrea építéstervező: 
Azért is kevés még most az információ, mert az eljárásból még csak az első lépés történt meg, egyelőre 
csak a partnerségi egyeztetés zárható le.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Számomra elgondolkodtató, hogy mit támogatnak ezzel a nyertes pályázattal, hiszen az egész még 
nincs készen, nincs kiforrva, módosítható? Hogy lehet majd a megkötendő szerződést összeegyeztetni 
a pályázattal?  
 
Czene Éva településtervező: 
Feltételezem, hogy tavaly, amikor először Önök elé került ez a terv, ami elvi támogatást kapott a 
testület részéről, az az építtető számára egy rámutató magatartást jelentett. Nyilván a végső döntés az 
Önök kezében van. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
A mai testületi ülésen miről kell döntenünk, ha még lesznek további szakaszok? 
 
Czene Éva településtervező: 
A partnerségi egyeztetés lezárásáról.  
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Véleményem szerint a településrendezési szerződés megkötésével kellett volna elindulni. Ezzel el 
vagyunk késve. Állattartást semmiképpen nem engedélyezünk a területeken. Nem beszélve arról, hogy 
hány tonnás járművek, milyen gyakorisággal fognak itt közlekedni, mert ha később az önkormányzatot 
beperlik a lakosok, vagy bárki az utak, házak megrongálódása miatt, akkor nagyon nehéz helyzetben 
leszünk. A közlekedésre mindenképp más alternatívát kellene találni. 
 
Czene Éva településtervező: 
Ezt tudjuk vállalni, hogy ezt megvizsgáljuk.  
 
Több képviselő is elmondta, hogy a területen az állattartást ellenzi. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Javaslom, hogy vegyük végig, hogy a szóban forgó területeken milyen változások, fejlesztések 
várhatók.  
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Czene Éva településtervező: 
A 0222/3 hrszú területen max. 10%-os beépíthetőséggel szintén gabonatároló épülne. 1668 hrszú 
területen 8%-os beépíthetőséggel turistaház épülne.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
A turistaház építése már egy nyertes pályázathoz köthető? 
 
Czene Éva településtervező: 
Úgy tudom, hogy nem. Ez még egy folyamatban lévő ügy.  
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
0208/1 és 208/2 hrszú területek valamelyikén már van egy épület.  
 
Czene Éva településtervező: 
Igen, ez gazdasági területként van besorolva. A 0208/1 hrszú terület egy részére vonatkozna a 
módosítási igény, mert a jogszabály egyedül a kereskedelmi szolgáltató gazdasági terület 
felhasználásban nem ad arra lehetőséget, hogy lakó funkció is elhelyezhető legyen, és ide a tulajdonos 
lakóházat szeretne építeni.  
 
19 óra 30 perckor Dávid Barbara érdeklődő állampolgár távozik az ülésről. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
A vadaspark melletti területen hűtőház épülne? 
 
Czene Éva településtervező: 
Igen, a három terület szükséges a megépítéséhez. Azt lehet rögzíteni, hogy hány főépületet helyezhet el 
egy telken, vagy összevonás után milyen építési helyet alakíthat ki, tehát hová kerüljön az épület?  
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Mi történik akkor, ha a testület most a partnerségi egyeztetést lezáró határozatot elfogadja, tárgyalást 
kezdeményez a felekkel és a településrendezési szerződés nem kerül aláírásra? 
 
Czene Éva településtervező: 
Akkor nem fogadja el a rendezési tervet. Önök döntenek. A szerződés aláírása minimum feltétel, ami 
egy fejlesztésnél szükséges.  
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Tehát elfogadhatja a testület a mostani ismereteink szerint a határozati javaslatot kiegészítve a most 
elhangzott módosításokkal, vagy pedig azt mondjuk, hogy nincs elég információnk, kérünk még 
egyeztetést és akkor kerülhet elfogadásra ez a partnerségi egyeztetést lezáró határozat 
 
Czene Éva településtervező: 
Bármelyik lehet. Le lehet zárni a partnerségit úgy is, hogy a megbeszélt paraméterekkel módosítva 
kerüljön végső kidolgozásra az anyag, illetve a beérkező az előzetes környezetvizsgálatra kiküldött 
vélemények figyelembe vételével.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Én a magam részéről nyugodtabb lennék, ha a testületben olyan egységes kompromisszumos irány 
alakulna ki, amit el tudunk fogadni. Nekem maximálisan a lakosság érdekeit kell képviselni, de szem 
előtt kell tartani a település fejlődését is. Szeretnék a főépítésszel is egyeztetni.  
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Czene Éva településtervező: 
Javaslom, hogy a főépítésszel az egyeztetés csak akkor történjen, amikor a területekre a rápontosítások 
már továbbfejlesztettek.  
 
A polgármester megköszöni a településtervezőknek a részvételt, akik 20 órakor távoznak az ülésről. A 
polgármester 5 perc szünetet rendel el. 
 
A testületi ülés 20 óra 5 perckor folytatódik. 
 
Varga Richárd polgármester: 
A partnerségi egyeztetés lezárásáról a mai ülésen nem hozunk határozatot. További információk 
beérkezésééig és a főépítésszel történt egyeztetésig a határozathozatalt elnapoljuk. Kérem a testületet, 
aki ezzel a javaslattal egyetért, kézfeltartással jelezze! 
 
A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással egyetértett az elhangzott 
javaslattal és az alábbi határozat született: 
 

62/2022.(V.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a HÉSZ 
módosításával kapcsolatos partnerségi egyeztetést lezáró határozatának 
meghozatalát elnapolja. 
 Megállapítja, hogy az ügyben további információk beszerzése és a 
főépítésszel, valamint a kérelmezőkkel történő további egyeztetés 
szükséges. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a további információk beszerzéséről 
és az egyeztetésről gondoskodjon. 

 
Határidő: 2022. július 31. 
Felelős: polgármester 

 
 
- Veress László kérelme 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Veress László azzal a kéréssel fordult hozzánk, hogy szeretne rendezvénysátrakat kölcsönkérni a 
településtől annak a civil szervezetnek, aminek ő is tagja. A szállítást ők megoldanák. Javaslom, hogy 
segítsünk nekik.  
 
A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a kérelmet és az 
alábbi határozatot hozta: 

63/2022.(V.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete támogatja Veress 
László kérését azzal, hogy a NAV NYOSZ szervezet részére 2022. 
szeptember 3-án ingyenesen sátrakat biztosít.  
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról 
gondoskodjon. 

 
Határidő: értelemszerű 
Felelős: polgármester 
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- Nógrád Község Hagyományőrző Klub Egyesület kérelme 
 

Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Nógrád Község Hagyományőrző Klub Egyesülete két rendezvény megvalósításához kér tőlünk 
támogatást. Az egyik egy jubileumi rendezvény, a másik a Nyitott tájház rendezvény. Mindkettőhöz 
100.000 Ft, tehát összesen 200.000 Ft összegű támogatást kérnek. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Mindkét rendezvény a községet szolgálja, ezért – ha a költségvetésünk megengedi – támogassuk őket. 
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Szerintem az előző éveknek megfelelően az összes civil szervezetnek kellene adni támogatást, mert 
valószínűleg ezután mindenki jönni fog.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Korábban pályázni tudtak a civil szervezetek támogatásra, de a pandémia alatt ez változott. Ekkor 
lépett be az a lehetőség, hogy elkülönítettünk valamekkora összeget, és aki külön kérelemmel fordult 
az önkormányzathoz, annak a testület döntése alapján adtunk támogatást. Most ez a gyakorlat van.  
 
Kovács Ágnes képviselő: 
Én a Nyitott tájház rendezvényt biztos, hogy támogatnám, többet adnék arra, de a jubileumi 
megemlékezés az ő saját szervezésük. Nem kapcsolódik a községhez.  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Szerintem viszont adjuk meg amit kérnek, olyan elosztásban ahogy kérik, hiszen mindig, mindenben 
lehet számítani az egyesületre. 
 
A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a kérelmet és az 
alábbi határozatot hozta: 
 

64/2022.(V.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete Nógrád Község 
Hagyományőrző Klub Egyesület kérelmére  

a) az Egyesület 10 éves jubileumának ünnepélyes megemlékezéséhez 100.000 
Ft összegű, 
b) a Nyitott Tájház rendezvény költségeinek biztosítására 100.000 Ft támogatást 
nyújt. 

A támogatás kifizetése a tartalékkeret terhére történhet. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a döntésről a kérelmezőt értesítse. A 
rendeletben foglaltak szerint a támogatási szerződést kösse meg, és az összeg 
kiutalásáról legkésőbb 2022. június 30-ig intézkedjen. 
A felhasználásról az elszámolást 2023. január 31-ig kérje számon, és a szükséges 
átcsoportosításról intézkedjen. 

 
Határidő: azonnal, a rendeletben és a megállapodásban foglaltak szerint, értelemszerű  
Felelős: polgármester 
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- Nógrád Sportegyesület kérelme 
 

Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
A Sportegyesület is kérelemmel fordult hozzánk. Az újraélesztő készülék karbantartását el kell 
végezni. Ha megvalósul az elektróda és az akkumulátor cseréje, akkor újabb négy évre jó működést 
tesz lehetővé. 100.000 Ft támogatást kér ehhez az egyesület. Javaslom, hogy adjuk meg a kért összegű 
támogatást. 
 
A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a kérelmet és az 
alábbi határozatot hozta: 
 

65/2022.(V.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Nógrád Sportegyesület 
kérelmére az egyesület működési költségeihez 100.000 Ft összegű támogatást nyújt. 
A támogatás kifizetése a tartalékkeret terhére történhet. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a döntésről a kérelmezőt értesítse. A 
rendeletben foglaltak szerint a támogatási szerződést kösse meg, és az összeg 
kiutalásáról legkésőbb 2022. június 30-ig intézkedjen. 
A felhasználásról az elszámolást 2023. január 31-ig kérje számon, és a szükséges 
átcsoportosításról intézkedjen. 

 
Határidő: azonnal, a rendeletben és a megállapodásban foglaltak szerint,  
     értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
 
- Ujhelyi Balázs kérelme 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Ujhelyi Balázs idén is kérelmezi, hogy állatait legeltethesse a vároldalon május 1-től -október 30-ig. Azt 
gondolom, hogy hasznos a tevékenység, hiszen azt a területet nem kell nyírni, viszont most már a 
település egyéb területein is megjelentek az állatok. Nyomatékosan fel kell hívni a figyelmét, hogy az 
engedélyezett területről nem mehetnek ki az állatok.  
 
A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a kérelmet és az 
alábbi határozatot hozta: 
 

66/2022.(V.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete Ujhelyi Balázs kérelmére 
engedélyezi a vároldalon történő legeltetést az alábbi feltételekkel: 
- A megjelölt területen 2022. május 1-től október 30-ig 5-7 db kecske legeltetése 

engedélyezett ingyenesen. 
- A területet a kérelmező köteles folyamatosan a biztonságos tartáshoz szükséges 

villanypásztorral lekeríteni. 
- A várfeljáró úttól 3 méteres távolságot köteles elhagyni, azonban az útig tartó 

terület folyamatos nyírásáról gondoskodni kell.  
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- Az állattartó köteles gondoskodni, hogy az állatok a területről ne mehessenek 

ki. Az állatok esetleges kiszabadulásával és károkozásával kapcsolatban 
mindennemű felelősség Ujhelyi Balázs állattartót terheli. 

- A területen itató és esőbeálló elhelyezhető, azokat tájba illő hagyományos 
anyagokból kell készíteni és úgy kell elhelyezni, hogy lehetőleg takarásban 
legyenek. 

- Az állattartó köteles táblát kihelyezni, hogy az állatok nem simogathatóak és 20 
méterenként olyan feliratokat folyamatosan kitenni, amely a villanypásztorral 
kapcsolatos veszélyre hívja fel a figyelmet. 

- A legeltetés domborzati, talajtani változásokat nem idézhet elő. 
Az önkormányzat fenntartja magának a jogot, hogy amennyiben az állattartó 
nem tesz eleget a fentiekben foglaltaknak, akkor a legeltetéshez a továbbiakban 
nem járul hozzá.  
Jelen határozatról Újhelyi Balázs kérelmezőt értesíteni kell. Fel kell hívni a 
figyelmét, hogy nyilatkozzon arról, hogy a határozatban foglaltakat megismerte 
és teljeskörűen az abban foglaltakat betartja és vállalja a felelősséget.  

 
Határidő: azonnal és értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
 

10. Várjátékok előkészítése, várjátékokon előállítandó étel és annak árának meghatározása 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
A várjátékokkal kapcsolatos megbeszélésken szó volt arról, hogy az ételek árát meg kell határozni. 
Elhangzott, hogy 1500 Ft lenne egy adag étel. A krumplis lepény tekintetében ezért az összegért 3 db 
lepényt adnának.  Készül még ezen kívül vadpörkölt, sertéspörkölt és babgulyás. Ezeket is 1500 Ft/adag 
áron lehet majd megvásárolni.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
A megbeszéléseken sajnos nagyon nehezen jutottunk egyezségre. Olyan kompromisszumos megoldás 
született, ami szerintem az önkormányzatot részben hátrányosan érinti az előző évekhez képest. Abban 
kell gondolkodnunk, hogy minél többért értékesítsük az ételeket, ha azt akarjuk, hogy bevételünk is 
legyen belőle. Nagyon magasak az alapanyagárak is. Az előzetes számítások szerint az 1500 Ft-os ár 
reális.  
 
Gere Zsolt képviselő: 
Én úgy tudom, hogy azok a civil szervezetek, akik részt vesznek a főzésben, kapnak ebből az összegből 
részesedést.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Támogatás formájában tudjuk visszajuttatni nekik az összeget.  
 
Gere Zsolt képviselő: 
Azok a szervezetek, akik viszont más feladatot látnak el a rendezvényen, ők ebből nem tudnak 
részesedni.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Az óvodai dolgozók sem kapnak, a képviselők sem, a hivatali dolgozók sem. Így szerintem nem 
érdemes rendezvényt szervezni, mert ha nincsenek önkéntesek, akkor felesleges, mert annyi pénzünk 
nincsen, hogy mindenkinek fizetni tudjunk. Az önkormányzat az alapanyagot megveszi, a civil 
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szervezeteknek a munkájukat kellene adni. Nagyon fontos és elvárható, hogy a képviselők részt 
vegyenek az önkormányzati rendezvények előkészítésében és lebonyolításában.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Ennyi erővel mindenki jöhetne az igényeivel. Sok civil szervezet és alapítvány van, aki önkéntesen a 
szabadidejében tevékenykedik a településért és nem jön olyan igénnyel, hogy bármit kér érte. Ha valaki 
el tudja azt választani, hogy a településért, a település lakosságáért tesz valamit, akkor az nagyon jó.  
 
Az alpolgármester ismertette a rendezvény előkészületének részleteit, az aznap elvégzendő feladatokat. 
Megkérte a jelenlévőket, hogy munkájukkal, részvételükkel segítsék, hogy a rendezvény minél 
színvonalasabban kerülhessen megtartásra.  
 
Több kérdés, észrevétel nem hangzott el a napirenddel kapcsolatban, így a testület egyhangúlag, 6 
igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 
 

67/2022.(V.31.) képviselő-testületi határozat 
 

  Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a VII. Nógrádi Várjátékok   
rendezvényen előállítandó és eladásra bocsájtott 1 adag étel árát 1500 Ft-ban 
állapítja meg, amely az ÁFÁ-t is magában foglalja.  

           1 adag az alábbiakat jelenti: 
- 1 adag babgulyás, 
-  1 adag vadpörkölt főtt burgonyával és savanyúsággal 
- 1 adag sertéspörkölt főtt burgonyával és savanyúsággal 
- 3 db krumplis lepény májas, vagy szilvalekváros töltelékkel 

1 jegy ellenében tehát 1 adag árának megfizetésekor a fentiekből lehet választani. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról gondoskodjon és 
a részletekről a testületnek számoljon be. 

 
Határidő: értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
 
A polgármester megköszönte a jelenlévőknek az aktív részvételt és az ülést 21 óra 03 perckor 
berekesztette. 
 

k.m.f. 
 

 
 
 

                                Varga Richárd                     Árpásné Schlenk Judit 
                                       polgármester             jegyző 
 
 
 
 

                            Kovács Ágnes                                         Piroska János 
                                jegyzőkönyv hitelesítő                                  jegyzőkönyv hitelesítő 


